

Economic Forum Deutschland Vision Achieved

2002 between 2026



Chancellor Friedrich Merz spricht vor der World Economic Forum, Davos, Switzerland, 21.01.26.

In response to the terroristic attacks of the 11th of September 2001, when terrorists destroyed World Trade Center and when the lights virtually went off in the USA economy, in the year 2002 the Economic Forum Deutschland was founded.

Our vision was simple: Make Germany's liberal democracy so strong that Germany can carry the Banner of Freedom and Democracy forward, with the European Union, until the USA recovers.

The USA did recover and recovered once again during the banking crisis of 2009 under the brilliant leadership of President Barack Obama (2009-2017). The USA again bounced back after the Covid epidemic. During both those crises, Germany led the way toward better times. Meanwhile over a million Americans died of Covid during Donald Trump's presidency (2017-2020). Under the leadership of President Joe Biden and his Vice President Kamala Harris (2021-2025), the USA eliminated Covid and returned the USA to its former stature as the leader of western liberal democracies and the world.

To add an historical footnote, regarding German support of the USA, we recall German General Friederich Wilhelm von Steuben, who joined George Washington in 1778 to support the War of Independence against Great Britain. Additionally, since 1603 the USA has absorbed more German immigrants than from any other country.

With the renewed appearance of Donald Trump in the White House in 2025 disaster hit the USA, again. By all objective standards, Domestic and Foreign relations have been driven to new lows under Trump's leadership. The world stands in awe at the speed with which Trump has attempted to install himself as a dictator. He and his cabinet members have corrupted the U.S. Constitution as well as domestic and international institutions. Repairing and rebuilding all that has been damaged will require years, if it is possible at all.



National Leadership Awards.

John F. Kennedy was adopted as a model for award recipients with his demand of Americans citizens in 1961, “*Ask not what your country can do for you! Ask what you can do for your country!*” Beginning in 2003, members of the Economic Forum Deutschland gem. e. V. organized themselves in Think Tanks of 8-10 men and women to deal with Germany’s economic and social issues. One such **Think Tank Leadership** was focused on recognizing and honoring leaders in science, business, and politics. Members of the Thank Tank presented selected Leaders with the National Leadership Award of the Economic Forum Deutschland. Since 2003 some 42 individuals have been honored by the various Thank Tanks. In the year 2006/7, that group selected Friedrich Merz, a young leader in Germany’s CDU political party and presented him with the National Leadership Award for that year.

Yesterday, on the 21st of January 2026, twenty years after awarding Mr. Friedrich Merz with the National Leadership Award of the Economic Forum Deutschland, we saw the fulfillment of founders’ vision of 2002. We invite all to witness [Chancellor Merz speech at the World Economic Forum in Davos in Switzerland](#). Chancellor Merz dedicates Germany, once again to take of the Banner of Freedom and Democracy in the face of the stumbling USA under the misguided leadership of Donald J. Trump.

**Economic Forum Deutschland
Vision erreicht**

2002 zwischen 2026

Als Reaktion auf die Terroranschläge vom 11. September 2001, bei denen Terroristen das World Trade Center zerstörten und die US-Wirtschaft zusammenbrach, wurde 2002 das Economic Forum Deutschland gegründet. Unsere Vision war einfach: Deutschlands liberale Demokratie so zu stärken, dass Deutschland gemeinsam mit der Europäischen Union die Fahne der Freiheit und Demokratie hochhalten kann, bis sich die USA erholt haben. Die USA erholten sich und sanierten sich unter der Führung von Präsident Barack Obama (2009–2017) auch während der Bankenkrise von 2009. Nach der Covid-Pandemie erholten sich die USA erneut. In beiden Krisen ebnete Deutschland den Weg in bessere Zeiten. Unterdessen starben während der Präsidentschaft von Donald Trump (2017–2020) über eine Million Amerikaner an Covid. Unter der Führung von Präsident Joe Biden und Vizepräsidentin Kamala Harris (2021–2025) gelang es den USA, Covid zu besiegen und ihre frühere Rolle als führende Nation der westlichen liberalen Demokratien und der Welt zurückzuerlangen.

Um eine historische Anmerkung zur deutschen Unterstützung der USA hinzuzufügen: Erinnern wir uns an den deutschen General Friedrich Wilhelm von Steuben, der sich 1778 George Washington im Unabhängigkeitskrieg gegen Großbritannien anschloss. Zudem haben die USA seit 1683 mehr deutsche Einwanderer aufgenommen als aus jedem anderen Land.

Mit dem erneuten Einzug Donald Trumps ins Weiße Haus im Jahr 2025 erlitten die USA erneut eine Katastrophe. Objektiv betrachtet sind die innen- und außenpolitischen Beziehungen unter Trumps Führung auf einen neuen Tiefpunkt gesunken. Die Welt staunt über die Geschwindigkeit, mit der Trump versucht hat, sich als Diktator zu etablieren. Er und seine Kabinettsmitglieder haben die US-Verfassung sowie nationale und internationale Institutionen korrumptiert. Die Reparatur und der Wiederaufbau all dessen werden Jahre dauern, wenn sie überhaupt möglich sind.

National Leadership Awards.

John F. Kennedy wurde als Vorbild für die Preisträger gewählt, da er 1961 die amerikanischen Bürger aufforderte: „Fragt nicht, was euer Land für euch tun kann! Fragt, was ihr für euer Land tun könnt!“ Ab 2003 organisierten sich Mitglieder des Economic Forum Deutschland gem. e.V. in Think Tanks mit jeweils acht bis zehn Frauen und Männern, um sich mit den wirtschaftlichen und sozialen Herausforderungen

Deutschlands auseinanderzusetzen. Ein solcher Think Tank, „Leadership“, hatte es sich zur Aufgabe gemacht, führende Persönlichkeiten aus Wissenschaft, Wirtschaft und Politik auszuzeichnen. Die Mitglieder dieses Think Tanks verliehen ausgewählten Persönlichkeiten den Nationalen Leadership Award des Economic Forum Deutschland. Seit 2003 wurden rund 42 Personen von den verschiedenen Think Tanks geehrt. Im Jahr 2006/07 wählte diese

Gruppe Friedrich Merz, einen jungen Politiker der CDU, aus und verlieh ihm den Nationalen Leadership Awards des Jahres.

Gestern, am 21. Januar 2026, zwanzig Jahre nach der Verleihung des Nationalen Führungspreises des Economic Forum Deutschland an Herrn Friedrich Merz, wurde die Vision der Gründer aus dem Jahr 2002 Wirklichkeit. Wir laden alle herzlich ein, [die Rede von Bundeskanzler Merz](#) auf dem Weltwirtschaftsforum in Davos, Schweiz, zu verfolgen. Bundeskanzler Merz ruft Deutschland dazu auf, angesichts der strauchelnden USA unter der fehlgeleiteten Führung von Donald J. Trump erneut das Banner der Freiheit und Demokratie zu ergreifen.

Paul Dolan und Elke Hoppe Dolan
Vorsitzende des Vorstandes
Economic Forum Deutschland gem. e.V.
Zu Frankfurt am Main und zu Boppard am Rhein

25. Januar 2026